
P R O T O K Ó Ł   nr VIII/2011 
z  sesji  Rady Gminy Chrzypsko Wielkie  odbytej 28 czerwca 2011 r. 

w sali Gminnej Biblioteki Publicznej w Chrzypsku Wielkim 

w godz. od 10
oo

 do 13
o5   

 

 

 
 
Proponowany porządek obrad : 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Uzupełnienia i uwagi do zaproponowanego porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

4. Informacja Przew. Rady Gminy z działalności międzysesyjnej. 

5. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej. 

6. Wystąpienie p. Wiesława Bobiarskiego. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie : 

 ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych zawierających powyżej 

4,5 %, zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych, 

 zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład zasobu mieszkaniowego gminy 

Chrzypsko Wielkie, 

 Wieloletniego Programu Gospodarowania Zasobem Mieszkaniowym Gminy 

Chrzypsko Wielkie na lata 2011 – 2015, 

 zmiany statutu Komunalnego Zakładu Budżetowego, 

  ustalenia opłaty za składowanie i oczyszczanie nieczystości płynnych w 

oczyszczalni w Chrzypsku Wielkim, 

 przyjęcia i zatwierdzenia projektu „Nasza Szkoła – Nasza Szansa”, 

 przystąpienia do zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego w 

obrębie punktu widokowego w Łężeczkach, 

 podstawy programowej w Przedszkolu „U REKSIA”, 

 zmian do budżetu gminy na rok 2011. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu gminy Chrzypsko Wielkie za rok 2010: 

a) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy Chrzypsko 

Wielkie za 2010 rok, 

b) zapoznanie z treścią uchwały RIO w Poznaniu dotyczącej 

sprawozdania z wykonania budżetu gminy Chrzypsko Wielkie za 

2010 rok, 

c) rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2010 rok, 

d) informacja o stanie mienia komunalnego, 

e) opinie Komisji Rady Gminy w sprawie wykonania budżetu gminy za 

rok 2010, 

f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu gminy 

Chrzypsko Wielkie za rok 2010. 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy  

Chrzypsko Wielkie za rok 2010: 

a) wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy wraz z uzasadnieniem, 

b) zapoznanie z treścią uchwały  RIO w Poznaniu dotyczącej opinii o 

wniosku Komisji Rewozyjnej Rady Gminy w sprawie absolutorium 

dla Wójta Gminy za rok 2010, 



c) dyskusja, 

d) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy za rok 

20120 – głosowanie wniosku Komisji Rewizyjnej. 

10. Wolne głosy i wnioski. 

10.    Zakończenie obrad. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

  Radni nieobecni na sesji : 
1. Marcin Góźdź  –  usprawiedliwiony 

2. Arkadiusz Nowak – nieusprawiedliwiony 

3. Sebastian Perz – nieusprawiedliwiony 

 

 

 

 

 

do p. 1 

Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy   Grzegorz 

Sułek przywitał wszystkich przybyłych na sesję Wójta, Zastępcę Wójta, zaproszonych gości , 

sołtysów , dyrektorów i kierowników jednostek samorządowych oraz wszystkich radnych. 

 Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że na dzisiejszą sesję przybyło 12 radnych , 

co zgodnie z art.14 ustawy o samorządzie gminnym wobec ustawowego składu Rady Gminy 

wynoszącego 15 radnych  , stanowi quorum pozwalające podejmować prawomocne uchwały. 

 

do p. 2 
 Proponowany porządek obrad wszyscy radni otrzymali wraz z zaproszeniem na sesję. 

Zmian nie wniesiono. 

 

do p. 3 
 Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z poprzedniej sesji jest 

wyłożony na stole prezydialnym był też dostępny w biurze Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy ktoś wnosi uzupełnienia do protokołu  

z poprzedniej sesji.  

Nie wniesiono uzupełnień, wobec tego Przew. Rady Gminy poprosił o  przyjęcie protokołu 

bez odczytania. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych, protokół z poprzedniej sesji został przyjęty  

12 głosami głosów przeciwnych i wstrzymujących nie było. 

 

do p. 4 

Informacja Przew. Rady Gminy z działalności międzysesyjnej. 

Przew. Rady Gminy złożył sprawozdanie ze swojej działalności międzysesyjnej.  

Do sprawozdania nie zgłoszono pytań. 

 

do p. 5 

         Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej. 

Wójt złożył sprawozdanie z działalności międzysesyjnej oraz wykonania uchwał Rady. 

Również do tego sprawozdania nie było pytań. 

 

 

 

do p. 6  

 Wystąpienie p. Wiesława Bobiarskiego – bardzo przepraszam, że wszedłem w tok 

dzisiejszych obrad. Maje wystąpienie będzie się składało z dwóch części , podziękowania  

i dywagacje prawne. 

Dziękuję moim współpracownikom, sołtysom i radnym poprzedniej kadencji za współpracę. 



Zwrócę się do aktualnych radnych .Nie jesteście w komfortowej sytuacji. Każdy wynik 

glosowania w sprawie absolutorium będzie na korzyść samorządu poprzedniej kadencji. 

Krytyka tego co robiliśmy i ewentualnie nie udzielenie absolutorium nie dotknie mnie, lecz 

aktualnego wójta. Głosowanie za udzieleniem absolutorium będzie z kolei uznaniem dla 

naszej pracy, która była negowana podczas kampanii wyborczej przed jesiennymi wyborami 

przez niektóre osoby , nie będę wymieniał które, wszyscy wiemy o kogo chodzi. Błędów nie 

popełnia ten, co nic nie robi. Nie mam do nikogo pretensji. To co robię teraz  daje mi dużo 

satysfakcji. Życzę państwu samych sukcesów i zrealizowania obietnic wyborczych, które 

złożyliście. Okres ochronny minął .Jeżeli nie uda się zrealizować obietnic, to za trzy lata przy 

urnie wyborcy was ocenią. Jeżeli się uda, w co nie bardzo wierzę, o czasy mamy trudne, to tez 

będzie fajnie, gdyż jestem mieszkańcem tej gminy. Chcę , żeby żyło się w niej lepiej, 

wygodniej i przyjemniej. Będę teraz częstszym gościem sesji Rady Gminy. Tym razem jako 

szary mieszkaniec . 

 

Przew. Rady Gminy podziękował za wystąpienie i powiedział – chcę przypomnieć, że 

składanie obietnic wyborczych jest domeną  większości kampanii. 

  

do p. 7 

 Podjęcie uchwał : 

 ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych zawierających powyżej 

4,5 %, zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. 

Przew. Rady Gminy – uchwała w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów 

alkoholowych zawierających powyżej 4,5 %, zasad usytuowania miejsc sprzedaży i 

podawania napojów alkoholowych była podjęta  w 2009r. Prokuratura Rejonowa w 

Szamotułach  zwróciła się do Rady Gminy z prośbą o zmianę pkt 3. Wniosek  przekazano 

komisji p/a, która przygotowała propozycję. 

 

Radna Grzesiak Przew. Komisji Oświatowo – Społecznej – członkowie komisji pozytywnie 

zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 

 

Radny Jurgowiak – powiedzmy, że ta odległość 10 m tj. minimalna odległość, a czy klub tutaj 

na dole mieści się w tym ? 

Przew. Rady Gminy – ustawodawca nie podał żadnych widełek i dochodzi do paranoi . Rada 

może określić odległość od 10 do 100 m. Sąd Najwyższy różnie się do tego ustosunkowuje. 

Wójt – to uregulowanie prawne jest skierowane do realiów naszej gminy. Rada musi ustalić 

kryterium, a Wójt musi się dostosować przy wydawaniu  pozwoleń i koncesji .To jest 

problem wielu gmin, musielibyśmy wygasić wszystkie pozwolenia. Klub w tym budynku jest 

czynny. 

 

Przew. Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr VIII/54/2011 w sprawie ustalenia liczby 

punktów sprzedaży napojów alkoholowych zawierających powyżej 4,5 %, zasad usytuowania 

miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych, którzy bez głosów przeciwnych i 

wstrzymujących podjęli uchwałę. Uchwała jest załącznikiem nr 4 do protokołu z sesji. 

 

 zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład zasobu mieszkaniowego gminy 

Chrzypsko Wielkie. 

Przew. Kom. Spraw Gospodarczych M. Kamyszek – projekt uchwały na posiedzeniu 

komisji został przyjęty pozytywnie. 

 



Przew. Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr VIII/55/2011 w sprawie zasad 

wynajmowania lokali wchodzących w skład zasobu mieszkaniowego gminy Chrzypsko 

Wielkie. 

Nie zgłoszono uwag ani pytań do przedstawionego projektu. 

W glosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych. Uchwałę podjęto 12 głosami, bez 

głosów przeciwnych  i wstrzymujących i jest ona załącznikiem nr 5 do protokołu . 

 

 Wieloletniego Programu Gospodarowania Zasobem Mieszkaniowym Gminy 

Chrzypsko Wielkie na lata 2011 – 2015. 

Radny M. Kamyszek Przew. Komisji Spraw Gosp. – zapoznaliśmy się z Wieloletnim 

Programem Gospodarowania Zasobem Mieszkaniowym oraz projektem uchwały w tej 

sprawie i pozytywnie go zaopiniowaliśmy. 

 

Przew. rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr VIII/56/2011 w sprawie Wieloletniego 

Programu Gospodarowania Zasobem Mieszkaniowym Gminy Chrzypsko Wielkie na 

lata 2011 – 2015. 

W głosowaniu jawnym uchwałę podjęto 12 głosami przy 12 głosujących. Głosów 

przeciwnych i wstrzymujących nie było. 

Uchwała jest załącznikiem nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

 zmiany statutu Komunalnego Zakładu Budżetowego. 

Przew. Rady Gminy – zmiany w statucie KZB jest to pokłosie zmiany ustawy o 

finansach publicznych, faktycznie to dotyczy tylko zmiany nazwy z Komunalny Zakład 

Budżetowy na Samorządowy Zakład Budżetowy. 

 

Radny M. Kamyszek  -  również na posiedzeniu 1 czerwca br. ten projekt uchwały został 

zaopiniowany pozytywnie. 

 

Przew. Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr VIII/57/2011 w sprawie zmiany 

statutu Komunalnego Zakładu Budżetowego. 

W głosowaniu jawnym brało udział 12 radnych, którzy bez głosów przeciwnych  

i wstrzymujących podjęli uchwałę i jest ona załącznikiem nr 7 do protokołu z sesji. 

 

 ustalenia opłaty za składowanie i oczyszczanie nieczystości płynnych w oczyszczalni 

w Chrzypsku Wielkim. 

 

Przew. Rady Gminy poprosił Kierownika SZB o przedstawienie tematu. 

A. Michalak Kierownik SZB – poprzednio podjęta uchwała w tej sprawie została 

uchylona przez nadzór Wojewody, ponieważ Rada Gminy ma kompetencje tylko do 

uchwalenia górnych stawek opłat, a nie stawki jako takiej. Reszta uchwały jest bez 

zmian , trzeba tylko dodać, że jest to górna stawka. 

 

Przew. Komisji Spraw Gosp. M. Kamyszek – zmiany i projekt uchwały zostały przyjęte 

pozytywnie. 

Przew. Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr VIII/58/2011 w sprawie ustalenia 

opłaty za składowanie i oczyszczanie nieczystości płynnych w oczyszczalni w 

Chrzypsku Wielkim. 

Do projektu nie zgłoszono uwag ani pytań. 

W głosowaniu jawnym brało udział 12 radnych, którzy bez głosów przeciwnych i 

wstrzymujących podjęli uchwałę, stanowiącą załącznik nr 8 do protokołu. 



 

 przyjęcia i zatwierdzenia projektu „Nasza Szkoła – Nasza Szansa”. 

Przew. Rady Gminy - Gmina Chrzypsko Wielkie przystępuje do realizacji projektu  

pt. ”Nasza szkoła – nasza szansa” z Europejskiego Funduszu Społecznego. Niniejsza 

uchwała jest dokumentem obligatoryjnym, który  należy dołączyć do umowy o 

dofinansowanie projektu systemowego w ramach  Programu Operacyjnego Kapitał 

Ludzki. Czy Pani Wójt mogłaby podać kwotę ? 

 

Zastępca Wójta – w uchwale jest zapisane 52 tys. zł 

 

Przew. Komisji Oświatowo – Społecznej Grażyna Grzesiak – projekt nasza szkoła – 

nasza szansa uzyskał pozytywna opinię komisji. 

 

Przew. Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr VIII/59/2011 w sprawie przyjęcia  

i zatwierdzenia projektu „Nasza Szkoła – Nasza Szansa”. 

W głosowaniu jawnym udział wzięło 12 radnych, uchwałę podjęto 12 głosami bez 

głosów przeciwnych i wstrzymujących. Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu  

z sesji. 

 

 przystąpienia do zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego w 

obrębie punktu widokowego w Łężeczkach. 

Przew. Rady Gminy – gmina Chrzypsko Wielkie 

 

 

 

 

 podstawy programowej w Przedszkolu „U REKSIA. 

Przew. Rady Gminy – opłaty za świadczenia prowadzonych przez gminę przedszkoli 

ustala Rada Gminy na podstawie art.14 ust.5 ustawy o systemie oświaty z 

uwzględnieniem art.6 wymienionej ustawy, czyli w taki sposób, aby dzieci miały 

zagwarantowane bezpłatne nauczanie i wychowanie w zakresie realizacji podstawy 

programowej wychowania przedszkolnego – nie krócej niż 5 godzin dziennie. 

Religia będzie dodatkowo tez bezpłatnie. 

 

Przew. Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr VIII/61/2011 w sprawie podstawy 

programowej w Przedszkolu „U REKSIA 

 

G. Grzesiak Przew. Komisji Oświatowo – Społecznej – projekt uchwały w 

przedstawionym przez Przew. Rady Gminy kształcie został zaakceptowany przez 

członków komisji. 

 

Nie zgłoszono uwag do projektu. 

 

W glosowaniu jawnym 12 radnych biorących udział w głosowaniu, podjęło uchwałę bez 

głosów przeciwnych i wstrzymujących i jest ona załącznikiem nr 11 do protokołu. 

 

 zmian do budżetu gminy na rok 2011. 

Radny M. Kamyszek Przew. Komisji Spraw Gosp. – 15 czerwca na posiedzeniu komisji 

Pani Skarbnik przedstawiła propozycje zmian w tegorocznym budżecie, które 

członkowie komisji zaopiniowali pozytywnie. 



 

Przew. Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr VIII/62/2011 w sprawie zmian do 

budżetu gminy na rok 2011. 

Innych propozycji zmian nie zgłoszono. 

  

W głosowaniu jawnym uchwałę podjęto 12 głosami przy 12 głosujących i jest ona 

załącznikiem nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

do p. 8  
 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu gminy Chrzypsko Wielkie za 2010 rok : 

a) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy Chrzypsko Wielkie za 2010 r. 

 

Treść sprawozdania była tematem wspólnego posiedzenia komisji Rady Gminy. 

Omówiono je szczegółowo. 

 

b) Przew. Rady Gminy zapoznał zebranych z treścią uchwały Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu dotyczącej sprawozdania z wykonania budżetu gminy 

Chrzypsko Wielkie za 2010 rok. 

Księgowa w Urzędzie Gminy W. Mecha odniosła się do uwag RIO zawartych w 

odczytanej uchwale – jeśli chodzi o informację o wydatkach ujętych w planie na realizację 

programów finansowanych ze środków unijnych, to została ona przekazana do RIO na 

koniec roku. Natomiast nie sporządzono takiej informacji w ciągu roku budżetowego. Nie 

wiadomo dlaczego Skarbnik tak postąpił. Druga uwaga dotyczyła zwrotu dotacji nie 

wykorzystanych w ciągu roku na wyprawkę szkolną i stypendia. 

 

c) i d) rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2010 rok i informacja o stanie mienia 

komunalnego były również szczegółowo omówione na posiedzeniach komisji. 

 

e) opinie Komisji Rady Gminy w sprawie wykonania budżetu gminy za 2010 r. 

 

Radny M. Kamyszek Przew. Komisji Spraw Gosp. - wszyscy otrzymaliśmy sprawozdanie  

z wykonania budżetu za rok ubiegły w ustawowym terminie i mogliśmy się z nim 

szczegółowo zapoznać.Odbyło się posiedzenie Komisji Rady Gminy, na którym zapoznaliśmy 

się szczegółowo z wykonaniem budżetu Gminy za rok 2010.Zapoznaliśmy się także ze 

sprawozdaniem finansowym za rok 2010 i informacją o stanie mienia.Bardzo dobrze 

oceniamy wysokie wykonanie planu dochodów, pomimo kryzysu gospodarczego, który 

odczuliśmy w postaci większego zadłużenia podatników. Szczególną uwagę chciałem skupić 

na kredytach oraz inwestycjach. Na niektóre inwestycje zaciągnęliśmy kredyty, oznacza to, że 

drugie tyle wyłożyliśmy ze środków własnych lub pozyskaliśmy z zewnątrz. Takie zjawisko 

oceniamy bardzo dobrze. Fakt, że większość inwestycji zlokalizowanych jest w Chrzypsku 

Wielkim, ale korzystają z tego mieszkańcy całej Gminy. Chociaż funkcjonujemy w Radzie 

dopiero od listopada, to Komisja Spraw Gospodarczych ocenia rok 2010 bardzo dobrze, nie 

zgłasza uwag do przedłożonych sprawozdań i wnosi o udzielenie Wójtowi absolutorium. 

Radna G. Grzesiak - Wszyscy otrzymaliśmy sprawozdanie z wykonania budżetu, 

sprawozdanie finansowe oraz informacje o stanie mienia za rok ubiegły w ustawowym 

terminie i mogliśmy się  

z nimi szczegółowo zapoznać. 



Odbyło się  posiedzenie komisji, na którym Skarbnik Gminy przedstawił najważniejsze  

wpływy i wydatki w ubiegłorocznym budżecie. Zapoznaliśmy się szczegółowo z wykonaniem 

budżetu, sprawozdaniem finansowym oraz sprawozdaniem o stanie mienia za rok ubiegły. 

Wszystkim jednostkom udało się zrealizować planowane dochody budżetowe. Cieszy fakt, że 

oprócz realizacji inwestycji bez problemów funkcjonowała kultura , opieka społeczna ( 

chociaż tutaj były problemy z utrzymaniem Środowiskowego Domu Samopomocy, konieczne 

było zastosowanie takich rozwiązań, które pozwoliły na nieprzerwane funkcjonowanie tej 

placówki) i inne. 

Choć trudno nam oceniać cały ubiegły rok, ponieważ funkcjonujemy w Radzie dopiero od 

listopada, to nie zgłosiliśmy uwag ani do sprawozdań  ani do wykonania budżetu za rok 

ubiegły i również wnosimy o udzielenie absolutorium. 

 

 f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Chrzypsko Wielkie za rok 2010. 

Przew. Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr VIII/63/2011 w sprawie  zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego za 2010 rok oraz sprawozdania z wykonania budżetu gminy 

Chrzypsko Wielkie za 2010 r. 

Do projektu nie zgłoszono pytań ani uzupełnień. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 

radnych, którzy podjęli uchwałę bez głosów przeciwnych i wstrzymujących. Uchwała jest 

załącznikiem nr  13 do protokołu z sesji. 

 

do p. 9  
 Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy Chrzypsko 

Wielkie za rok 2010. 

a) Przew. Rady Gminy odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy  o udzielenie 

absolutorium wraz z uzasadnieniem. 

 

b) Przew. Rady Gminy odczytał treść uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Poznaniu w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy za rok 2010. 

 

c) Dyskusja – w dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

 

d) Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy za rok 2010 – głosowanie 

wniosku Komisji Rewizyjnej . 

Przew. Rady Gminy poprosił o przegłosowanie wniosku Komisji Rewizyjnej – w głosowaniu 

jawnym 12 radnych przyjęło wniosek Komisji Rewizyjnej 12 głosami, bez głosów 

przeciwnych  

i wstrzymujących. 

 

Przew. Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr VIII/64/2011 w sprawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy ChrzypskoWielkie za 2010 rok. 

Nie zgłoszono pytań do projektu uchwały. 

W głosowaniu jawnym uchwałę podjęto 12 głosami przy 12 głosujących. Głosów przeciwnych  

i wstrzymujących nie było. Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu . 

 

Wójt – dziękuję za docenienie. W roku 2010 zrealizowano dwie duże inwestycje : remont 

stacji uzdatniania wody z nowym odwiertem oraz inwestycje na plaży. 

 

Sesję opuściła radna I. Fornalik  

 



Chwaliłem wykonanie remontu świetlic mniej chwalę wykonanie remontu stacji i nowego 

odwiertu. Rok 2010 był pierwszym rokiem realizacji funduszu sołeckiego, zostało zrobione 

kilka rzeczy, szkoda, że jest trochę małe dofinansowanie. Na pewno zasługą poprzedniego 

Wójta i Skarbnika jest to ,że potwierdziły się dochody a nie potwierdziły zadłużenia 

kredytowe. Jest to wielka zasługa, że przy takich inwestycjach był tylko niewielki wzrost 

zadłużenia i dzięki temu możemy dalej działać i  inwestować. Dziękuję mojemu 

poprzednikowi, Skarbnikowi, pracownikom oraz kierownikom jednostek i sołtysom. 

 

do p. 10 
 Radny Milka – coś się nie zgadza z wodą rozmawiałem z p. Wiertlem. 

 

Przew. Rady Gminy – ustawa i statut mówią , że mieszkańcy mogą zabrać głos, więc proszę. 

 

Pan Wiertel – mam kilka spraw i prosiłbym o odpowiedź na piśmie, uchwała wprowadziła 

opłat za przyłącza, nie była jeszcze ogłoszona; 

- czy nie wypada poinformować w formie aneksu ludzi ?, 

- opłata za przyłącze- co to jest przyłącze ? dlaczego ja mam płacić za coś , co jest 

moje ? 

- RIO zakwestionowało uchwałę – co z pobranymi pieniędzmi? Inkasowano 

według nowej stawki.  Nie ma zapisu od kiedy wchodzi w życie. 

      Kierownik SZB A.Michalak – w kwestii opłaty za przyłącze, to nie jest opłata 

przyłączowa tylko abonament i opłata  została naliczona dobrze, zgodnie z szykanami prawa. 

Jeżeli chodzi o zasady naliczania tej opłaty, to analizowali to prawnicy i można ją pobierać. 

 

Przew. Rady Gminy – proszę o odpowiedź na piśmie, Pan nieuważnie słuchał, nie 

zmieniliśmy dzisiaj wysokości stawek. 

 

Radny Sawala – Panie Wójcie, Panie Przewodniczący, Wysoka Rado – 11 lipca wyjeżdża na 

kolonie 20 dzieci  w tym 10 z naszej gminy na kolonie zorganizowane przez parafię. My jako 

gmina powinniśmy z tej lekcji wybrać złe strony, ja przekazuję na ten cel czerwcową dietę. 

 

Radny Jurgowiak – chciałem sprostować swoją poprzednią wypowiedź , ja nie wstydzę się 

gminy jako mieszkaniec. 

 

Wójt – uznaję integralność komisji p/a. Jest to przykra rzecz. Trzeba docenić inicjatywę. Te 

dzieci, które jadą mogły jechać  za pośrednictwem naszego organu , jutro. 

 

Radny Jurgowiak – odpowiedź Pana Wójta mnie nie zadowala, czy na 500 zł nas nie stać, bo 

Pan Wójt ma środki. Uważam, że ma środki.To jest  odbijanie piłeczki. 

 

Wójt – to nie jest odbijanie piłeczki , są pieniądze na wyjazd dla dzieci i u nas jest 

zorganizowany wyjazd. 

 

Sołtys Frąckowiak – to organizuje parafia Psarskie. 

Przew. Rady Gminy – przerywam ta dyskusję , bo ona do niczego nie prowadzi. 

 

Radny Jurgowiak – to gdzie mamy rozmawiać , najodpowiedniejszym miejscem są komisje i 

sesja. 

 



Przew. Rady Gminy – przypominam Panu, że na wspólnym posiedzeniu komisji odczytałem 

wniosek parafii i prawie jednogłośnie został przekazany do załatwienia do komisji p/a, a co 

komisja zdecydowała , to powinno pozostać. 

 

Sołtys Gierczyński – droga do Charcic nie jest zrobiona , oznaczyć dziurę , są przewężenia, 

jest niebezpiecznie.  

Jeśli ten wyjazd organizowałby burmistrz, to by były pieniądze, a że parafia, to nie ma. 

 

Radny Jurgowiak – ile dzieci jedzie z OPS ? 

 

M. Nowak Kierownik OPS – 12 dzieci teraz i 12 w sierpniu. 

 

P. Pawlicki – jest nas tutaj troje członków komisji p/a. W tym roku była dyskusja i 

podjęliśmy taką , a nie inną decyzję w tej sprawie. Była dyskusja na ten temat. Jest to budżet 

zamknięty i w tym roku nie będzie pieniędzy. 

 

Wójt – ta dziura będzie naprawiona przy okazji innych napraw. Wezwanie  do naprawy 

jednej dziury kosztowałoby ok. 35 tys. zł, proszę wybaczyć i proszę o cierpliwość, żeby 

zrobić to przy okazji. Będzie zbieranie poboczy, zbierzemy tak  żeby woda schodziła. Nie 

jestem za całością zbierania, bo jest później tak zebrane, że boki drogi się obłamują. 

 

Radny Jurgowiak – do Przew. Kom. Gosp. czy nie dałoby rady przenieść części środków na 

drogę do Charcic, żeby był dłuższy ? 

 

Wójt – Wojewoda Wielkopolski osiągnął największe oszczędności jeśli chodzi o 

schetynówki. Powstała oszczędność i trwa nabór na renowacje , może ta droga będzie 

robiona. 

 

Radny Powiatowy A. Michalak – powiat będzie robił dwie drogi Lubosz – Chudobczyce i 

Chrzypsko – Izdebno. Jeśli nie będzie środków zewnętrznych, to powiat nie będzie naprawiał 

tych dróg. 

 

Radny Jurgowiak – jeden z mieszkańców Białokosza ma problem dojazdu w czasie żniw do 

swojego gospodarstwa, trzeba by ustawić znak zakaz parkowania. 

 

do p. 11 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przew. Rady Gminy zakończył VIII seję 

Rady Gminy. 

 

 

 

Protokołowała 

 

M. Borowicz 

 

 

 


